

PRAYERS

The following Bill from the Senate was read the first time and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

Bill S-7, An Act respecting Canadian non-profit corporations.—*Mr. Lawrence.*

The House resumed debate on the motion of Mr. Crosbie (St. John's West), seconded by Mr. MacDonald (Egmont),—That this House approves in general the budgetary policy of the Government.

And on the motion of Mr. Gray, seconded by Mr. Lalonde, in amendment thereto,—That all the words after the word "That" be deleted and the following substituted therefor:

"this House condemns the Government for its budget which will place an unfair and unnecessary burden of higher gasoline prices, higher fuel oil prices, and higher taxes on middle and lower income Canadians."

And on the motion of Mr. Rae, seconded by Mr. Knowles, in amendment to the amendment,—That the amendment be amended by changing the period at the end thereof to a comma, and by adding immediately thereafter the following words:

"and this House unreservedly condemns the Government for its outright betrayal of its election promises to lower interest rates, to cut taxes, and to stimulate the growth of the Canadian economy, without a mandate from the Canadian people for such a reversal."

And debate continuing;

By unanimous consent, Mr. Atkey, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Notice of a Ways and Means motion respecting a Private Employment Incentives Program. (English and French).—Sessional Paper No. 311-1/308C.

Debate was resumed on the motion of Mr. Crosbie (St. John's West), seconded by Mr. MacDonald (Egmont),—That this House approves in general the budgetary policy of the Government.

And on the motion of Mr. Gray, seconded by Mr. Lalonde, in amendment thereto,—That all the words after the word "That" be deleted and the following substituted therefor:

"this House condemns the Government for its budget which will place an unfair and unnecessary burden of higher gasoline prices, higher fuel oil prices, and higher taxes on middle and lower income Canadians."

And on the motion of Mr. Rae, seconded by Mr. Knowles, in amendment to the amendment,—That the amendment be amended by changing the period at the end thereof to a comma, and by adding immediately thereafter the following words:

PRIÈRE

Le bill suivant, émanant du Sénat, est lu une première fois et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre:

Bill S-7, Loi régissant les sociétés canadiennes sans but lucratif.—*M. Lawrence.*

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), appuyé par M. MacDonald (Egmont),—Que la Chambre approuve la politique budgétaire générale du gouvernement.

Sur l'amendement de M. Gray, appuyé par M. Lalonde,—Que tous les mots suivant le mot «Que» soient retranchés et remplacés par ce qui suit:

«cette Chambre condamne le gouvernement pour son budget qui impose aux Canadiens à revenu modique et moyen un fardeau injuste et inutile, suite à la hausse du prix de l'essence et du mazout et à l'augmentation des impôts.»

Et sur le sous-amendement de M. Rae, appuyé par M. Knowles,—Qu'on modifie l'amendement en remplaçant le point final par une virgule et en y ajoutant ce qui suit:

«et cette Chambre condamne sans réserve le gouvernement d'avoir trahi purement et franchement les promesses électorales qu'il avait faites de diminuer les taux d'intérêt, de réduire les impôts et de stimuler la croissance économique du Canada, et cela, sans mandat du peuple canadien pour un tel revirement.»

Le débat se poursuit;

Du consentement unanime, M. Atkey, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Avis de motion des voies et moyens relatif à un programme d'encouragement à l'embauchage. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 311-1/308C.

Le débat reprend sur la motion de M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), appuyé par M. MacDonald (Egmont),—Que la Chambre approuve la politique budgétaire générale du gouvernement.

Sur l'amendement de M. Gray, appuyé par M. Lalonde,—Que tous les mots suivant le mot «Que» soient retranchés et remplacés par ce qui suit:

«cette Chambre condamne le gouvernement pour son budget qui impose aux Canadiens à revenu modique et moyen un fardeau injuste et inutile, suite à la hausse du prix de l'essence et du mazout et à l'augmentation des impôts.»

Et sur le sous-amendement de M. Rae, appuyé par M. Knowles,—Qu'on modifie l'amendement en remplaçant le point final par une virgule et en y ajoutant ce qui suit: